
Intervju: Wolfgang Petritsch,
Visoki predstavnik u BiH”Necu
smjenjivati parlamentarce”
OHR nece ni nametnuti stalni izborni zakon, jer, kako kaze
Petritsch, “to moraju uciniti clanovi Parlamenta, a ne ja”

Razgovarao:  Zahvaljujuci  iskljucivo  Wolfgangu  Petritschu,
Visokom predstavniku, nasa zemlja nije dozivjela jos jedan
politicki i diplomatski samar. Podsjecamo, na njegovu molbu,
Vijece Evrope je clanovima Parlamentarne skupstine BiH dalo
dodatni rok od dva mjeseca da usvoji izborni zakon, iako se
ocekivalo  da  ce  procedura  prijema  nase  zemlje  u  stalno
clanstvo  najstarije  evropske  asocijacije  drzava  zavrsiti
neslavno. Nakon Petritschevog povratka iz Strazbura, zeljeli
smo cuti i njegovo vidjenje rada drzavnog parlamenta, zbog
kojeg nam je morao spasavati obraz pred svijetom.

JN:  Kako  komentarisete  neusvajanje  izbornog  zakona  u
Parlamentarnoj  skupstini  BiH?

WP: Veoma je lose za BiH i njene gradjane da u Parlamentarnoj
skupstini  nije  postignut  konsenzus  u  vezi  sa  usvajanjem
izbornog zakona, s obzirom da se radi o jednom od najvaznijih
zakona za uredjenje drzave.

JN: Kako biste prokomentarisali ponasanje clanova Parlamenta
prilikom rasprave i gntarisali ponasanje clanova Parlamenta
prilikom rasprave i glasanja o izbornom zakonu?

WP: Njihovo ponasanje daje razloge za razlicite komentare.
Medjutim, mislim da je mnogo vaznije da se u naredna dva
mjeseca postigne dogovor i da se usvoji izborni zakon.

JN: Na cemu ste bazirali svoj optimizam kada ste od Vijeca
Evrope  trazili  da  odobri  dodatni  rok  bh.  parlamentarcima,
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odnosno zasto mislite da ce u ta dva mjeseca uspjeti usvojiti
spomenuti zakon, ako to do sada nisu uradili?

WP: Jedna od osnovnih stvari koja se mora uzeti u obzir pri
djelovanju u ovoj zemlji jeste da se nikada ne smije gubiti
nada. Zbog toga se nadam da ce predstavnici politickih partija
u Parlamentu, a prije svih stranaka okupljenih u Alijansu za
promjene, uspjeti postici dogovor u vezi sa izbornim zakonom i
da  ce  on  biti  usvojen  u  naredna  dva  mjeseca.  Osim  toga,
poznato  je  da  ce  OSCE  u  toku  ove  godine  smanjiti  svoje
kapacitete u BiH, sto znaci da domace vlasti moraju preuzeti
odgovornost za organizovanje svih buducih izbora, a preduslov
za  to  je  usvajanje  izbornog  zakona.  To  znaci  da  bh.
parlamentarci, kao i clanovi parlamenta u bilo kojoj drzavi u
svijetu, moraju stvarno poceti raditi svoj tezak i odgovoran
posao kako bi ispunili sve preduslove za prijem BiH u stalno
clanstvo Vijeca Evrope, a jedan od prvih koraka u tom procesu
je usvajanje spomenutog zakona.

JN: Da li cete poduzimati neke ko neke korake protiv clanova
Parlamenta koji su onemogucavali usvajanje izbornog zakona?

WP:  Ne,  jer  ti  ljudi  su  izabrani  da  rade  posao  clanova
Parlamenta i to bi zapravo bila akcija protiv onih koji su ih
birali na tu duznost.

JN: Da li cete u septembru nametnuti izborni zakon ako ga ne
usvoji Parlament?

WP: To moraju uciniti clanovi Parlamenta, a ne ja. Osim toga,
nikada unaprijed ne najavljujem svoje poteze.


